
 
  

Regionpensionärsrådet

Ordförandes sign Justerares sign Utdragsbestyrkande 
   

Protokoll
Sammanträdesdatum
2021-06-04

 
Plats och tid Virtuellt sammanträde: Microsoft Teams , klockan 09:00-12:00 
  
Ledamöter Helene Andersson (C) (ordförande) 

Sten-Eric Svensson (-) (vice ordförande) (PRO) 
Lise-Lotte Bensköld Olsson (S) 
Ann-Margret Nilsson (-) (SPF) 
Rolf Johansson (-) (SKPF, ersättare)  ersätter Goldy Farland (-) 

  
Ersättare Niklas Mattsson (KD) 

Patrik Thorsson Nilsson (S) 
Kerstin Zander (-) (PRO, ersättare) 
Lennart Wilhelmsson (-) (SPF, ersättare) 

  
Övriga Sofia Nygren (sekreterare), Alexandra Riski Wiklund  

(distriktssköterska, Vårdcentralen Fjärås) §12, Björn Evertsson 
(beredskapsstrateg) §§12-13 

  
Paragrafer §§9-21 
  
Utses att justera Sten-Eric Svensson 
  
Justeringens plats och tid  
  
 
 
 
 
 
Underskrifter 
 
Sekreterare  ........................................................................................................ 
  Sofia Nygren 

 
Ordförande  ........................................................................................................ 
  Helene Andersson 

 
Justerare  ................................................        ……………………………….. 
  Sten-Eric Svensson 
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Anslag/Bevis Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
Organ Regionpensionärsrådet 
Sammanträdesdatum 2021-06-04 
Paragrafer  

Justeringsdatum  
Datum för anslagets uppsättande 

 

Datum för anslagets nedtagande  
Protokollets förvaringsplats 

 

 

................................................. 

 

Underskrift 
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Ärendelista 
§9 Justering 
§10 Godkännande av föredragningslistan 
§11 Anmälan av protokoll från RPR 2021-02-26 
§12 Information om Närsjukvårdens nya äldremottagningar 
§13 Information om regionens krisberedskap 
§14 På gång inom regionen 
§15 Remiss – Kollektivtrafikplanen 
§16 Remiss  –  Hallands strategi för hållbara tillväxt 2021-2028 
§17 RPR:s organisation 
§18 Nästa Temadag - diskussion 
§19 Inkomna frågor 
§20 Övriga frågor 
§21 Avslutning 
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§9 
 
Justering 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 utse Sten-Eric Svensson att jämte ordföranden justera protokollet 
 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 utse Sten-Eric Svensson att jämte ordföranden justera protokollet 
 
Paragrafen är justerad 
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§10 
 
Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 godkänna föredragningslistan 
 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 godkänna föredragningslistan 
 
Paragrafen är justerad 
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§11 
 
Anmälan av protokoll från RPR 2021-02-26 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna informationen till protokollet 
 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna informationen till protokollet 
 
Beslutsunderlag 

 RPR 2021-02-26 
 
Paragrafen är justerad 
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§12 
 
Information om Närsjukvårdens nya äldremottagningar 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Ärendet 
Vid dagens sammanträde informerar Camilla Andersson, verksamhetschef och 
Alexandra Riski Wiklund, distriktssköterska om Vårdcentralen Fjärås nystartade 
äldremottagning. 

Under våren 2020 började vårdcentralen i Fjärås att planera för att erbjuda sina 
listade patienter besök och kontakt med en äldremottagning. Det är ett lokalt initiativ 
för att bättre möta upp bland annat målet tillgänglighet och förbättrad vårdkvalité för 
målgruppen 75 +.  Den startade upp hösten 2020. Vårdcentralen hade 
uppmärksammat att målgruppen 75+ hade svårt för TeleQ och var i behov av en 
enklare väg in. Därför fick äldremottagningen ett eget telefonnummer med en egen 
väntkö.  En distriktssköterska med vidareutbildning inom geriatrik/gerontologi svarar i 
telefonen mellan 10:00-11:00 tre gånger i veckan, utan knappval. Samtalen handlar 
om  tex. demensutredning, fördjupad läkemedelsgenomgång, förskrivning av 
inkontinensskydd etc. 

Äldremottagningen har också en läkare och en arbetsterapeut kopplat till sig. Det 
finns bokningsbara tider varje vecka och distriktssköterskan kan hjälpa till att avgöra 
om det ska bokas in teambesök med flera professioner.  

Förbättringar som vi sett efter införandet av äldremottagning är:  

 Lättare att se patientens behov av tex. hemsjukvård och sätta in lämpliga 
åtgärder förebyggande för att undvika inläggning i slutenvård.  

 Ett telefonnummer och en distriktssköterska skapar relation och trygghet för 
patienten.  

 Kortare kontaktväg inom teamet, vilket skapar bättre sammanhållen vård för 
patienten. 

  

Vårdcentralerna i Kungsbacka, Åsa och Laholm planerar också att starta 
äldremottagningar.  
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Samtliga pensionärsorganisationer uttrycker att de är mycket positiva till initiativet. 

Sten-Eric Svensson: Glädjande och kul att ni har tagit till er av våra synpunkter. 
Politikerna borde driva detta vidare till fler vårdcentraler. 

Patrik T Nilsson (S): Hur får vi hela Närsjukvården Halland att komma igång med 
detta? Handlar det om rekrytering? 

Camilla Andersson, verksamhetschef: Vi behöver satsa på kompetens inom 
geriatrik/gerontologi. Vi har ju patientgruppen ändå men nu har vi strukturerat upp det 
och riktat kompetensen och ger kontinuitet. 

Alexandra Riski Wiklund, distriktssköterska:  Det är viktigt att hitta rätt personer som 
vill jobba med patientgruppen. Det finns en utbildning för äldresjuksköterska. 

Helene Andersson (C): Hittar ni problematik tidigare, dvs. kan ni hjälpa de patienter 
som söker ofta i ett tidigare skede? 

Alexandra Riski Wiklund, distriktssköterska: Ja, det gör vi. Vi ser att oron har gått ner. 
Depression kan också uppmärksammas i ett tidigare skede. Vi har fått en ökad 
listning sedan vi startat äldremottagningen. Ökad telefontillgänglighet genom att ha 
direkt telefon, utan TeleQ, har bidragit till mycket positivt. 

Patrik T Nilsson (S): Vad har ni skruvat på gällande system och rutin som andra 
vårdcentraler inte gjort? 

Camilla Andersson, verksamhetschef: Vi har fler sjuksköterskor på morgonen i teleQ 
och tillfört äldremottagningens telefon. 

Alexandra Riski Wiklund, distriktssköterska: Vi har tittat på vårdcentralens 
samtalsstatistik, dvs. när vi har störst söktryck och då har vi satt in extra resurser där. 

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Paragrafen är justerad 
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§13 
 
Information om regionens krisberedskap 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Ärendet 
Björn Evertsson, beredskapsstrateg informerar om Region Hallands samlade 
krisorganisation.  

Samhällets krisberedskap kan beskrivas som förmågan att: 

 Förebygga 
 Motstå 
 Hantera krissituationer 

  

Syftet med svensk krisberedskap är att värna befolkningens liv och hälsa, samhällets 
funktionalitet och förmågan att upprätthålla grundläggande värden som demokrati, 
rättssäkerhet och mänskliga fri- och rättigheter. 

En viktig del i svensk krishantering är vad som brukar kallas de tre grundprinciperna. 

Ansvarsprincipen 

Den som har ansvar för en verksamhet under normala förhållanden ska ha det också 
under en krissituation. Det betyder att det är den vanliga sjukvården som har hand 
om vården även vid en kris, att kommunerna sköter skola och äldreomsorg och så 
vidare. 

Likhetsprincipen 

Under en kris ska verksamheten fungera på liknande sätt som vid normala 
förhållanden – så långt det är möjligt. Verksamheten ska också, om det är möjligt, 
skötas på samma plats som under normala förhållanden. 

Närhetsprincipen 

En kris ska hanteras där den inträffar och av dem som är närmast berörda och 
ansvariga. Det är alltså i första hand den drabbade kommunen och den aktuella 
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regionen som leder och arbetar med insatsen. Först om de lokala resurserna inte 
räcker till blir det aktuellt med regionala och statliga insatser. 

Risker som förekommer i samhället kan synliggöras via Risk och sårbarhets 
analyser. Region Halland har skyldighet att genomföra kartläggningar och identifiera 
risker som vi tror kan komma att påverka vår förmåga.  

Region Halland har flera risker inom länet. Det är inte de blodiga händelserna som är 
de vanligaste i Region Halland. Det är kommunikation, it system, vatten, etc. Ju 
bättre förberedda vi är vid samhällsstörning och kris desto bättre förmåga kommer vi 
att besitta för att omsätta vår förmåga till effekt på bästa sätt oavsett händelse. 

TiB, Tjänsteman i beredskap är Singel Point Contact för region Halland gällande 
krisberedskap. Den är aktivt 24-7 och ska respondera inom 5 minuter. Nästa 
regionala jourverksamhet är Kommunikatör i beredskap. Det sker ett nära samarbete 
mellan dessa två funktioner.  

Sjukvården har tre beredskapsnivåer: Stab-, förstärkning- och katastrofläge. 

Region Hallands krisledningsmetodik bygger på samma grund som resterande av 
samhällets krisledning, kommuners, polisen, försvarsmakten och myndigheter. 
Denna beslutsprocess är framtagen av socialstyrelsen och Myndigheten för 
samhällsskydd och beredskap. En gemensam strukturen gör det lättare med 
samverkan mellan olika funktioner i kris. 

Lennart Wilhelmsson: Ni övar organisationen en gång per år – det låter lite? Hur ser 
samarbetet ut med kommunen? Hur jobbar man där? I Varberg har inte äldrevården 
en krisplan. 

Björn Evertsson: Samverkan med kommunerna går via länsstyrelsen. I början av 
pandemin hade man avstämning tre gånger i veckan. Nu har vi avstämning en gång i 
veckan. Men vi har även ytterligare möten med kommun, länsstyrelsen, polis, militär. 
Socialstyrelsen har vi samverkan med två gånger i veckan. 

Björn Evertsson: Vi har som ambition att få in mer övning. Man kan bryta ner det i 
mindre små övningar och testa litsor och rutiner. 

Lennart Wilhelmsson: Hygien är lätt att missa. Vem leder krisplanen i regionen? Vem 
ser över att krisplanerna är så uppdaterade som möjligt? Vi har ingen krishistoria. Det 
har våra grannländer och de har agerat annorlunda i pandemin. 
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Björn Evertsson: En riskplan ska fastställas vid varje ny mandatperiod, var fjärde år, 
och fastställs av regionstyrelsen. Kommunerna har egna riskplaner. 

Helene Andersson (C): Det är Länsstyrelsen som har uppdraget att hålla ihop. 
Halland har generellt en hög beredskapsnivå pga. att vi är ett kärnkraftslän.  

Björn Evertsson: Regionerna har fått ett nytt uppdrag från staten 
gällande krisorganisation. Det pågår många stora utredningar. Pandemin har satt 
fokus på krisorganisation. 

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Paragrafen är justerad 
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§14 
 
På gång inom regionen 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Ärendet 
Rapport från ordförande: 

 Region Hallands budget för 2022 behandlas på regionfullmäktige 23 juni. 
 Driftnämnden Närsjukvård har fattat beslut om vårdcentralsfilialerna. 

Förvaltningen har fått i uppdrag att utreda möjligheten att ha mobila lösningar 
där filialer planeras att läggas ner. 

 Region Halland har ansökt hos staten om att få ta fram en samordnad regional 
planering. Nytt i PBL. 

 Ny plan för infrastrukturen, vi samverkar med Regionsamverkan Sydsverige 
och har tagit fram ett gemensamt förslag. 

 EU-strukturfonder medfinansieringsavtal mellan kommunerna och regionen 
 Organisationskommittén ser över Region Hallands politiska 

organisationen inför nästa mandatperiod 
 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Paragrafen är justerad 
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§15 
 
Remiss – Kollektivtrafikplanen 
 
Ärendet 
Rådet för en diskussion om Kollektivtrafikplanen 2022. Pensionärsorganisationerna 
har lämnat in egna yttranden till Hallandstrafiken. 

Sten-Eric Svensson: Hallandstrafiken lägger för stor vikt vid minskningen under 2020. 
Det har ju ökat åren innan. 

Ann-Margret Nilsson: Äldre har följt rekommendationerna gällande pandemin och åkt 
mindre. Nu använder de det för att dra ner.  

Lennart Wilhelmsson: De har dragit ner turer på dagen och det är då äldre åker. 
Hallandstrafiken ser sig som ett vinstdrivande bolag. 

Helene Andersson (C): Region Halland har skjutit till 250 mkr. I ägarhänvisningen 
står det att uppdraget är arbetsresor och resor till studier. 

Lise-Lotte Bensköld Olsson (S): Bra att ni är tydliga i era remissvar till 
Hallandstrafiken. Det finns något som heter trafikförsörjningsprogram i regionen, där 
regionen sätter vilka kriterier som ska gälla. Där står det att Hallandstrafiken varje år 
ska se över sina linjer. Översynen är alltså inte pga. pandemin utan den görs varje 
år. Hallandstrafiken bör kanske komma till RPR i god tid för att ge möjlighet till inspel. 

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna informationen till protokollet 
 
Beslutsunderlag 

 Kollektivtrafikplan 2022 
 
Paragrafen är justerad 
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§16 
 
Remiss  –  Hallands strategi för hållbara tillväxt 2021-2028 
 
Ärendet 
Rådet för en diskussion om Hallands strategi för hållbara tillväxt 2021-2028. 

Helene Andersson (C): Den bör läsas tillsammans med RUS:en. Detta är en 
genomförandestrategi. 

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 pensionärsorganisationernas samrådsgrupp gemensamt skickar in ett yttrande 
 
Beslutsunderlag 

 Remiss, Hallands strategi för hållbar tillväxt 2021-2028 
 
Paragrafen är justerad 
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§17 
 
RPR:s organisation 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Ärendet 
Diskussion om RPR:s organisation. 

Ann-Margret Nilsson föreslår att antal ledamöter i rådet utökas samt att det tillsätts ett 
utskott som kan sammankallas vid specifika frågor. Fyra möten om året är för lite för 
att följa en process. 

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Beslutsunderlag 

 Region Hallands organisationsskiss 
 
Paragrafen är justerad 
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§18 
 
Nästa Temadag - diskussion 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 temadagen flyttas till våren 2022 
 datum för temadagen fastslås i samband med fastställande 

av sammanträdesplan 2022 
 
Ärendet 
Diskussion om datum samt förslag på tema. 

Ordförande Helene Andersson (C) föreslår att temadagen flyttas fram till våren 2022 
pga. rådande pandemi. 

Lise-Lotte Benskiöld Olsson: Våren fungerar bra.  Jag föreslår tema: 
kollektivtrafikplanen. 

Lennart Wilhelmsson: Föreslår tema: Fjärås äldremottagning. 

Sten-Eric Svensson: Våren 2022 blir bra. Instämmer med Lennart. angående 
tema Fjärås äldremottagning och samverkan med hemsjukvården. 

Kerstin Zander: KPR undrar hur går regionen vidare med vårdcentralsutrednigen? 

Patrik T Nilsson: Erfarenheter från pensionärsorganisationerna för att möta ensamhet 
och psykisk ohälsa. 

 
Paragrafen är justerad 
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§19 
 
Inkomna frågor 
 
Beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Ärendet 
Vid föregående sammanträde inkom en fråga från PRO: varför erbjuder Region 
Halland inte  screening för bröstcancer med mammografi efter 74 år? 

Lennart Wilhelmsson: Åldersgränsen bör tas bort.   

Sten-Eric Svensson: Jag håller med Lennart. Sjukdomarna ökar med hög ålder. De 
är svåra att upptäcka. Umeå har tagit bort gränsen och fått goda svar. 

Lise-Lotte Benskiöld Olsson: Socialdemokraterna har lämnat in en motion ang. 
detta.  Jag tror att vi kommer att se ändringar i nationella riktlinjer framöver. 

Niklas Mattsson: Jag tror också att det kommer att ske en förändring. 

  

  

 
Förslag till beslut 
Regionpensionärsrådet beslutar att 

 anteckna att information har lämnats till rådet 
 
Beslutsunderlag 

 Svar angående screening för bröstcancer med mammografi efter 74 år 
 
Paragrafen är justerad 
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§20 
 
Övriga frågor 
 
Ärendet 
Inga övriga frågor. 

 
Paragrafen är justerad 
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§21 
 
Avslutning 
 
Ärendet 
Ordförande Helene Andersson önskade alla en trevlig sommar. 

Vice ordförande Stenne Svensson önskade ordförande å rådets vägnar en trevlig 
sommar.  

 
Paragrafen är justerad 
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